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B e r e t n i n g  

fra udvalget angående 

fors lag t i l  lov  o m  æ n d r i n g  i b o r g e r l i g  s t raf fe lov 

(Narkotikakriminalitet) og , 

fors lag t i l  lov  o m  æ n d r i n g  a f  lov  o m  e u f o r i s e r e n d e  s toffer .  

(lÅifgivet af; udvalget den L oktober 1969). 

Ved 3. behandling den 11. juni af de i 
udvalget: behandlede lovforslag blev det. af 
tinget vedtaget, at udvalget fortsat 홢 skulle 
bestå indtil samlingens slutning.. 

Udvalget har siden betænkningens afgi- 
velse holdt et møde, . : , 홢 

Der er, stillet nogle spørgsmål til inden- 
rigsministeren, hvoraf e t  endnu ikke er be- 
svaret. 

Udvalget har modtaget skriftlige henven- 
delser fra lederen af rigshospitalets psyko- 
kemiske laboratorium, dr. med. Ole J. 
Rafaelsen, og fra premierløjtnant C. M. Leth. 

Fra indenrigsministeren har udvalget mod- 
taget en af kontaktudvalget vedrørende 
ungdomsnarkomanien afgiven redegørelse for 
omfanget af en række akutte foranstaltnin- 
ger mod ungdomsnarkomanien. 

Et  mindretal (socialdemokratiets medlem- 
mer af udvalget) kan give tilslutning til, 
at de af kontaktudvalget nævnte akutte 
foranstaltninger omgående iværksættes, og 
at bevillinger meddeles uden unyttige for- 
sinkelser. 

Udvalget har endvidere sammen med 
medlemmer af det udvalg, der behandlede 
forslag til lov om ændring i borgerlig straffe- 
lov (pornografiske billeder m. v.) besøgt en 
række institutioner under fængselsdirekto- 
ratet. Udvalget var ledsaget af justitsmini- 
steren og fængselsdirektøren. 

Udvalget besøgte vestre fængsel og Bleg- 

damsvej ens fængsel under Københavns 
fængsler,. forvaringsanstalten Qg. særf ængslét 
i Herstedvester, stats- og ungdomsfængslet 
i Nyborg og ungdomsfængslet på Møgelkær. 
I forbindelse med besøget på sidstnævnte 
institution aflagdes et  besøg på statsung- 
domshj emmet Bråskovgård under direkto- 
ratet :for børhe- og. ungdomsfórsorgen. 

Under turen holdt direktøren for fæng- 
selsvæsenet et foredrag u d v 4 1 g e t s  med- 
lemmer. En gengivelse af foredraget er, blevet 
fordelt til folketingets medlemmer. ,... 

Der ér i udvalget enighed; om, at der i 
begyndelsen a f  næste folketingsår ved for- 
slag til folketingsbeslutning søges nedsat et 
udvalg for folketingsåret 1969-70 til at 
drøfte problemer og modtage information 
vedrørende narkotikamisbrug. Såfremt et 
sådant udvalg bliver nedsat, er det hensig- 
ten blandt andet at drøfte indenrigsmini- 
sterens kommentarer til en henvendelse fra 
lederen af rigshospitatets psykokemiske la- 
boratorium,, dr. med. Ole J. RaÍaelsen, samt 
iværksættelsen af de i redegørelsen af juli 
1969 fra kontaktudvalget vedrørende ung- 
domsnarkomanien omtalte akutte foranstalt- 
ninger. Der vil endvidere heryed blive mu- 
lighed for at drøfte den samlede redegørelse, 홢 ' ' I ' 
for fremsatte bevillingskrævende forslag, der 
forventes afgivet af kontaktudvalget i efter- 
året 1969. 

P. u. v. 

Adam Møller, 
formand. 


